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19 września 2019

Obradowały komisje Sejmiku Województwa
Świętokrzyskiego

Między innymi o wykonaniu budżetu województwa za I półrocze br. oraz
przyspieszeniu prac przy rozbudowie i modernizacji Mauzoleum w Michniowie
rozmawiali radni podczas obrad komisji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.
Dziś zebrały się trzy: Edukacji, Kultury i Sportu; Budżetu i Finansów; Strategii
Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą. W posiedzeniach uczestniczyli
wicemarszałek Renata Janik oraz członek Zarządu Województwa Marek
Bogusławski.

Podczas obrad Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, które odbyły się pod przewodnictwem
Agnieszki Buras, radni zapoznali się z informacją na temat aktualnego stanu realizacji
projektu rozbudowy i modernizacji Mauzoleum Martyrologii Wsi Polskich w Michniowie.
Dyrektor Muzeum Wsi Kieleckiej Mariusz Masny zapewnił, że finansowanie inwestycji z
Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko nie jest zagrożone, ponieważ
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podpisany został aneks do umowy z Ministerstwem Kultury i Dziedzictwa Narodowego o
przesunięciu terminu zakończenia inwestycji z listopada br. na koniec lipca 2020 roku.
Prace w mauzoleum trwają. Głównym powodem opóźnienia była konieczność usunięcia
przez poprzedniego wykonawcę usterek budowlanych, co uniemożliwiało jednoczesną
kontynuację innych robót.

Radni Komisji Edukacji, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowali ponadto projekt uchwały
w sprawie określenia regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia nauczycieli
wojewódzkich samorządowych jednostek oświaty. Wynikają one ze zmian w Karcie
Nauczyciela i z rozporządzenia ministerialnego w sprawie dodatków. Komisja przyjęła
również informację o realizacji planów finansowych w I półroczu 2019 r. w wojewódzkich
instytucjach kultury.

Komisja Budżetu i Finansów, obradująca pod przewodnictwem Magdaleny Zieleń,
pozytywnie zaopiniowała informację o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej
Województwa Świętokrzyskiego na lata 2019-2043 za I półrocze 2019 roku oraz informację o
przebiegu wykonania budżetu Województwa za ten sam okres. Skarbnik województwa
Maria Fidzińska-Dziurzyńska poinformowała, że wyniki za pierwsze półrocze są
zadowalające – uzyskano wyższe dochody, wysoką nadwyżkę operacyjną (66,9 mln zł), nie
zaciągnięto nowego kredytu. W porównaniu do lat ubiegłych nastąpił wzrost udziału
województwa w podatkach dochodowych, szczególnie w podatku od osób prawnych. Tempo
wzrostu dochodów województwa z CIT-u w stosunku do I półrocza 2018 roku to aż 31%, co
jest efektem m. in. utrzymującej się dobrej koniunktury gospodarczej. Poza tym obecnie
należymy do najmniej zadłużonych województw w Polsce – jesteśmy na trzecim miejscu w
kraju.

– Cały czas zwiększamy potencjał województwa w zakresie absorpcji środków europejskich.
Mamy dobrą pozycję wyjściową do planowania nowych inwestycji i negocjujemy z bankami
jak najlepsze warunki do zaciągnięcia nowego długu, aby można było w pełni wykorzystać
środki zewnętrzne z Unii Europejskiej – mówiła skarbnik Maria Fidzińska-Dziurzyńska.

Radni Komisji Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowali również projekty uchwał w
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata
2019 – 2043 oraz zmian w budżecie województwa na 2019 rok. W większości wynikają one z
koniecznych korekt związanych z bieżącą pracą samorządu i jego jednostek
organizacyjnych.

Komisja Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą, która obradowała pod
przewodnictwem Grzegorza Banasia, oraz Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie
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odniosły się również do projektu uchwały w sprawie udzielenia Gminie Koprzywnica pomocy
finansowej. Chodzi o dotację celową w wysokości 500 tys. zł na wykonanie nawierzchni
bitumicznej trasy rowerowej Green Velo na przebiegającym przez gminę dwukilometrowym
odcinku. Podczas obrad Komisji Strategii przyjęto również m. in. informację dotyczącą
Regionalnej Sieci Szerokopasmowej Województwa Świętokrzyskiego, którą, zgodnie z
postanowieniem sądu o ustanowieniu zarządu przymusowego, od początku marca br.
zarządza i prowadzi jej eksploatację Departament Cyfryzacji, Geodezji i Planowania
Przestrzennego Urzędu Marszałkowskiego. Zawartych jest 60 umów ramowych z
Operatorami Sieci Dostępowych, a liczba tzw. umów szczegółowych wzrosła do 612, co
przekłada się na wzrost przychodów ze świadczonych usług, Za ostatnich 6 miesięcy
wyniosły one 2 280 tys. zł netto, a koszty z tytułu operowania siecią – prawie 800 tys. zł
netto.
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